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Rada Gminy Szydłowo 

 

Protokół Nr XV/2025 

XV Sesja Rady Gminy Szydłowo odbyła się w dniu 30 kwietnia 2025 roku w Centrum 

Upowszechniania Kultury w Szydłowie Obrady rozpoczęto o godzinie 15:00, a zakończono 

o godzinie 16:26. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Andrzej Bajer 

2. Wanda Brzozowska 

3. Krzysztof Herman 

4. Jacek Kliś 

5. Agnieszka Kołodziejczyk 

6. Wojciech Kotlarski 

7. Iwona Kwaśniak 

8. Katarzyna Miernowska 

9. Piotr Podkowa 

10. Kamila Szwajda 

11. Sebastian Trzeciak 

12. Krzysztof Urbanowicz 

13. Ewa Wnuk 

14. Daniel Zawadzki 

15. Iwona Żołyniak 

 

1. Otwarcie Sesji, stwierdzenie kworum, przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca obrad otworzyła XV Sesję Rady Gminy. Stwierdziła, że na Sesji obecnych jest 

13-tu radnych na ustawowy stan Rady – 15-tu radnych co stanowi kworum, przy którym Rada 

Gminy może podejmować prawomocne uchwały. Przewodnicząca Rady ponadto poinformowała, 

że porządek wraz z projektami uchwał został przekazany w terminie, który pozwolił na 

zapoznanie się z otrzymanymi materiałami. Radni nie wnieśli uwag do porządku obrad. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji, stwierdzenie kworum, przedstawienie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z XIII i XIV Sesji Rady Gminy Szydłowo. 

3. Podjęcie uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Szydłowo na lata 2025-2038. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Szydłowo na 2025 rok. 
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5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Szydłowo. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Szydłowo. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących 

własność Gminy Szydłowo i warunków udzielenia bonifikaty od ustalonej ceny. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia sołectwa Nowa Zawada do Programu "Wielkopolska 

Odnowa Wsi". 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Północna Wielkopolska. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Szydłowo. 

11. Przedstawienie sprawozdania z Programu Wspierania Rodziny za 2024 rok. 

12. Informacja z działalności Wójta Gminy Szydłowo w okresie międzysesyjnym. 

13. Informacja z działalności Przewodniczącego Rady Gminy i Prezydium Rady Gminy 

w okresie międzysesyjnym. 

14. Wolne głosy. 

15. Zamknięcie Sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie protokołu z XIII i XIV Sesji Rady Gminy Szydłowo. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XIII Sesji Rady Gminy Szydłowo. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Andrzej Bajer, Wanda Brzozowska, Jacek Kliś, Agnieszka Kołodziejczyk, Wojciech 

Kotlarski, Iwona Kwaśniak, Katarzyna Miernowska, Piotr Podkowa, Kamila Szwajda, Sebastian 

Trzeciak, Krzysztof Urbanowicz, Ewa Wnuk, Daniel Zawadzki 

PRZECIW (0) WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) BRAK GŁOSU (0) NIEOBECNI (2) Krzysztof Herman, 

Iwona Żołyniak. 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu nr XIII. Protokół został przyjęty. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XIV Sesji Rady Gminy Szydłowo. 

Wyniki głosowania: 
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ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Andrzej Bajer, Wanda Brzozowska, Jacek Kliś, Agnieszka Kołodziejczyk, Wojciech 

Kotlarski, Iwona Kwaśniak, Katarzyna Miernowska, Piotr Podkowa, Kamila Szwajda, Sebastian 

Trzeciak, Krzysztof Urbanowicz, Ewa Wnuk, Daniel Zawadzki 

PRZECIW (0) WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) BRAK GŁOSU (0) NIEOBECNI (2) Krzysztof Herman, 

Iwona Żołyniak 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu nr XIV. Protokół został przyjęty. 

3. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Szydłowo na lata 2025-2038. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy   poprosiła o   wyrażenie opinii  dotyczącej powyższej uchwały 

podjętej przez Komisję Budżetu i Spraw Społecznych. 

Z-ca Przewodniczącej Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Pani Agnieszka Kołodziejczyk 

poinformowała, że Komisja na ostatnim posiedzeniu zaopiniowała przedstawiony projekt 

uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady poinformowała o złożeniu przez Pana Wójta do projektu uchwały 

autopoprawki, do przedstawienia której Wójt  upoważnił Panią Skarbnik Małgorzatę Kubiś. 

Zgodnie z powyższym Skarbnik Gminy Szydłowo przedstawiła autopoprawkę do projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowo 

na lata 2025-2038. Autopoprawka stanowi załącznik do protokołu.  

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję, a wobec braku chętnych do 

zabrania głosu zakończyła dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Szydłowo na lata 2025-2038 wraz ze złożoną autopoprawką Wójta Gminy Szydłowo. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Andrzej Bajer, Wanda Brzozowska, Jacek Kliś, Agnieszka Kołodziejczyk, Wojciech 

Kotlarski, Iwona Kwaśniak, Katarzyna Miernowska, Piotr Podkowa, Kamila Szwajda, Sebastian 

Trzeciak, Krzysztof Urbanowicz, Ewa Wnuk, Daniel Zawadzki 

PRZECIW (0) WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) BRAK GŁOSU (0) NIEOBECNI (2) Krzysztof Herman, 

Iwona Żołyniak 
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Uchwała nr XV/122/2025 została przyjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Szydłowo na 2025 rok. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy   poprosiła o   wyrażenie opinii  dotyczącej powyższej uchwały 

podjętej przez Komisję Budżetu i Spraw Społecznych. 

Z-ca Przewodniczącej Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Pani Agnieszka Kołodziejczyk 

poinformowała, że Komisja na ostatnim posiedzeniu zaopiniowała przedstawiony projekt 

uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady poinformowała o złożeniu przez Pana Wójta do projektu uchwały 

autopoprawki, do przedstawienia której Wójt  upoważnił Panią Skarbnik Małgorzatę Kubiś. 

Zgodnie z powyższym Skarbnik Gminy Szydłowo przedstawiła autopoprawkę do projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Szydłowo na 2025 rok. Autopoprawka stanowi 

załącznik do protokołu.  

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję, a wobec braku chętnych do 

zabrania głosu zakończyła dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Szydłowo na 2025 rok wraz 

z autopoprawką zgłoszoną przez Wójta Gminy Szydłowo. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Andrzej Bajer, Wanda Brzozowska, Jacek Kliś, Agnieszka Kołodziejczyk, Wojciech 

Kotlarski, Iwona Kwaśniak, Katarzyna Miernowska, Piotr Podkowa, Kamila Szwajda, Sebastian 

Trzeciak, Krzysztof Urbanowicz, Ewa Wnuk, Daniel Zawadzki 

PRZECIW (0) WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) BRAK GŁOSU (0) NIEOBECNI (2) Krzysztof Herman, 

Iwona Żołyniak 

Uchwała nr XV/123/2025 została przyjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Szydłowo. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy   poprosiła o   wyrażenie opinii  dotyczącej powyższej uchwały 

podjętej przez Komisję Budżetu i Spraw Społecznych. 

Z-ca Przewodniczącej Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Pani Agnieszka Kołodziejczyk 

poinformowała, że Komisja na ostatnim posiedzeniu zaopiniowała przedstawiony projekt 

uchwały pozytywnie. 
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Następnie Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję, a wobec braku chętnych do 

zabrania głosu zakończyła dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Szydłowo. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Andrzej Bajer, Wanda Brzozowska, Jacek Kliś, Agnieszka Kołodziejczyk, Wojciech 

Kotlarski, Iwona Kwaśniak, Katarzyna Miernowska, Piotr Podkowa, Kamila Szwajda, Sebastian 

Trzeciak, Krzysztof Urbanowicz, Ewa Wnuk, Daniel Zawadzki 

PRZECIW (0) WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) BRAK GŁOSU (0) NIEOBECNI (2) Krzysztof Herman, 

Iwona Żołyniak 

Uchwała nr XV/124/2025 została przyjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Szydłowo. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy   poprosiła o   wyrażenie opinii  dotyczącej powyższej uchwały 

podjętej przez Komisję Budżetu i Spraw Społecznych. 

Z-ca Przewodniczącej Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Pani Agnieszka Kołodziejczyk 

poinformowała, że Komisja na ostatnim posiedzeniu zaopiniowała przedstawiony projekt 

uchwały pozytywnie. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję, a wobec braku chętnych do 

zabrania głosu zakończyła dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Szydłowo. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Andrzej Bajer, Wanda Brzozowska, Jacek Kliś, Agnieszka Kołodziejczyk, Wojciech 

Kotlarski, Iwona Kwaśniak, Katarzyna Miernowska, Piotr Podkowa, Kamila Szwajda, Sebastian 

Trzeciak, Krzysztof Urbanowicz, Ewa Wnuk, Daniel Zawadzki 
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PRZECIW (0) WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) BRAK GŁOSU (0) NIEOBECNI (2) Krzysztof Herman, 

Iwona Żołyniak 

Uchwała nr XV/125/2025 została przyjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących 

własność Gminy Szydłowo i warunków udzielenia bonifikaty od ustalonej ceny. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy   poprosiła o   wyrażenie opinii  dotyczącej powyższej uchwały 

podjętej przez Komisję Budżetu i Spraw Społecznych. 

Z-ca Przewodniczącej Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Pani Agnieszka Kołodziejczyk 

poinformowała, że Komisja na ostatnim posiedzeniu zaopiniowała przedstawiony projekt 

uchwały pozytywnie. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję, a wobec braku chętnych do 

zabrania głosu zakończyła dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących 

własność Gminy Szydłowo i warunków udzielenia bonifikaty od ustalonej ceny. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Andrzej Bajer, Wanda Brzozowska, Jacek Kliś, Agnieszka Kołodziejczyk, Wojciech 

Kotlarski, Iwona Kwaśniak, Katarzyna Miernowska, Piotr Podkowa, Kamila Szwajda, Sebastian 

Trzeciak, Krzysztof Urbanowicz, Ewa Wnuk, Daniel Zawadzki 

PRZECIW (0) WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) BRAK GŁOSU (0) NIEOBECNI (2) Krzysztof Herman, 

Iwona Żołyniak 

Uchwała nr XV/126/2025 została przyjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia sołectwa Nowa Zawada do Programu "Wielkopolska 

Odnowa Wsi". 

Przewodnicząca  Rady  Gminy   poprosiła o   wyrażenie opinii  dotyczącej powyższej uchwały 

podjętej przez Komisję Budżetu i Spraw Społecznych. 

Z-ca Przewodniczącej Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Pani Agnieszka Kołodziejczyk 

poinformowała, że Komisja na ostatnim posiedzeniu zaopiniowała przedstawiony projekt 

uchwały pozytywnie. 
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Następnie Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję, a wobec braku chętnych do 

zabrania głosu zakończyła dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia sołectwa Nowa Zawada do Programu "Wielkopolska 

Odnowa Wsi". 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Andrzej Bajer, Wanda Brzozowska, Jacek Kliś, Agnieszka Kołodziejczyk, Wojciech 

Kotlarski, Iwona Kwaśniak, Katarzyna Miernowska, Piotr Podkowa, Kamila Szwajda, Sebastian 

Trzeciak, Krzysztof Urbanowicz, Ewa Wnuk, Daniel Zawadzki 

PRZECIW (0) WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) BRAK GŁOSU (0) NIEOBECNI (2) Krzysztof Herman, 

Iwona Żołyniak 

Uchwała nr XV/127/2025 została przyjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Północna Wielkopolska. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy   poprosiła o   wyrażenie opinii  dotyczącej powyższej uchwały 

podjętej przez Komisję Budżetu i Spraw Społecznych. 

Z-ca Przewodniczącej Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Pani Agnieszka Kołodziejczyk 

poinformowała, że Komisja na ostatnim posiedzeniu zaopiniowała przedstawiony projekt 

uchwały pozytywnie. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję, a wobec braku chętnych do 

zabrania głosu zakończyła dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Północna Wielkopolska. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (10) Wanda Brzozowska, Jacek Kliś, Agnieszka Kołodziejczyk, Katarzyna Miernowska, Piotr 

Podkowa, Kamila Szwajda, Sebastian Trzeciak, Krzysztof Urbanowicz, Ewa Wnuk, Daniel 

Zawadzki 

PRZECIW (0) WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Andrzej Bajer, Wojciech Kotlarski, Iwona Kwaśniak 

BRAK GŁOSU (0) NIEOBECNI (2) Krzysztof Herman, Iwona Żołyniak 
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Uchwała nr XV/128/2025 została przyjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Szydłowo. 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o wyrażenie opinii dotyczącej powyższej uchwały 

podjętej przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. 

Przewodnicząca Komisji Kamila Szwajda przekazała informację, iż w ocenie członków Komisji 

Skarg Wniosków i Petycji złożona skarga na działania Wójta jest bezzasadna i podjęcie uznanie 

wypracowanej opinii rekomenduje Radzie Gminy przy podejmowaniu uchwały. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy   poprosiła również o   wyrażenie opinii  dotyczącej powyższej 

uchwały podjętej przez Komisję Budżetu i Spraw Społecznych. 

Z-ca Przewodniczącej Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Pani Agnieszka Kołodziejczyk 

poinformowała, że Komisja na ostatnim posiedzeniu zaopiniowała przedstawiony projekt 

uchwały pozytywnie. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję, a wobec braku chętnych do 

zabrania głosu zakończyła dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca poinformowała przed głosowaniem, iż w przypadku uznania złożonej skargi za 

bezzasadną należy głosować „za”, mając inne zdanie w temacie skargi głosować „przeciw”. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Szydłowo. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Andrzej Bajer, Wanda Brzozowska, Jacek Kliś, Agnieszka Kołodziejczyk, Wojciech 

Kotlarski, Iwona Kwaśniak, Katarzyna Miernowska, Piotr Podkowa, Kamila Szwajda, Sebastian 

Trzeciak, Krzysztof Urbanowicz, Ewa Wnuk, Daniel Zawadzki 

PRZECIW (0) WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) BRAK GŁOSU (0) NIEOBECNI (2) Krzysztof Herman, 

Iwona Żołyniak 

Uchwała nr XV/129/2025 została przyjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

11. Przedstawienie sprawozdania z Programu Wspierania Rodziny za 2024 rok. 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że sprawozdanie z Programu Wspierania Rodziny 

za 2024 rok zostało omówione na posiedzeniu Komisji Budżetu i Spraw Społecznych. Treść 

została dodatkowo zamieszczona w materiałach sesyjnych w programie E-sesja. Radni nie 

wnieśli pytań i uwag do dokumentu.. 
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12. Informacja z działalności Wójta Gminy Szydłowo w okresie międzysesyjnym. 

Wójt przedstawił szczegółową informację międzysesyjną. Treść dokumentu dodatkowo została 

podłączona w programie E-sesja. Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie wniesiono. 

13. Informacja z działalności Przewodniczącego Rady Gminy i Prezydium Rady Gminy 

w okresie międzysesyjnym. 

Pani Przewodnicząca Rady Gminy Katarzyna Miernowska przedstawiła informację z działań 

podjętych w okresie międzysesyjnym. Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie 

wniesiono.   

14. Wolne głosy. 

Przewodnicząca wg. kolejności zgłoszeń udzieliła głosu radnym.  

Jako pierwszy głos zabrał radny Daniel Zawadzki, który poinformował , że jako Przewodniczący 

Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Sportu i Turystyki wystosuje pismo do Wojewody 

Wielkopolskiego odnośnie warunków atmosferycznych panujących na terenie gminy Szydłowo, 

a  związanych z długotrwałą suszą. W odpowiedzi Wójt zaproponował przygotowanie przez 

Przewodniczącego Komisji pisma najlepiej popartego przez rolników i zadeklarował przekazanie 

pisma przez Urząd Gminy odpowiednim organom. Radny podziękował również wszystkim 

radnym za podjęcie w dniu dzisiejszym uchwały w sprawie określenia zasad sprzedaży lokali 

mieszkalnych stanowiących własność Gminy Szydłowo i warunków udzielenia bonifikaty od 

ustalonej ceny. Wyraził zdanie, że jest to zdecydowanie dobra decyzja i korzystna uchwała dla 

mieszkańców gminy mieszkających w lokalach stanowiących własność gminy Szydłowo. Na 

koniec wypowiedzi radny wyraził zadowolenie z zaplanowanej do wykonania aeracji boisk 

funkcjonujących na terenie gminy. 

Radny Jacek Kliś wyraził zaniepokojenie  faktem stwierdzenia przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową nieważności uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowej ze środków 

budżetu Gminy Szydłowo na budowę lub zainstalowanie zbiorników bezodpływowych na 

nieczystości ciekłe. Wójt poinformował, że projekt uchwały po wyeliminowaniu błędów 

wskazanych przez organ nadzorczy ponownie trafi do procedowania przez radnych. 

Radny Sebastian Trzeciak poinformował o pozostawionych śmieciach przy drodze Zawada-

Szydłowo (przed lasem) i podjęcia w tym zakresie działań. Wójt odniósł się do zgłoszenia 

informując, że właściciel porzuconych śmieci został wskazany. Jest procedowane postępowanie 

w powyższej sprawie. Działka, na której zostały odpady zgromadzone nie jest działką gminną ale 

zweryfikuje kiedy i przez kogo odpady zostaną usunięte oraz przekaże wiadomość radnemu. 

Również radna Agnieszka Kołodziejczyk zgłosiła zaśmiecony teren przy drodze gminnej 

Krępsko-Plecemin. Poinformowała, że śmieci leżą w przydrożnym rowie , w okolicach lasu oraz 

wjazdu na żwirownię. Z uwagi na brak wskazania dokładnej lokalizacji Wójt poprosił 

o przesłanie do Urzędu Gminy dokumentacji fotograficznej będącej podstawą do podjęcia przez 

odpowiedni referat konkretnych działań w zgłoszonej sprawie. 
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Następnie Przewodnicząca udzieliła głosu mieszkańcowi gminy Szydłowo, obecnemu na 

dzisiejszym posiedzeniu. Dyskusja została poniżej zamieszczona w całości z uwagi na 

obszerność wypowiedzi. 

Pana M.Anuszkiewicz: 

„ Dzień dobry Państwu. Ja z tematem, z którym notorycznie przychodzę, a więc z zakładem 

OKIBOATS. Pisma do mnie z gminy, czy od Zarządu Rady, zawsze piszą, że Państwo 

sugerujecie się na punkt siódmy konstytucji, że macie, że chcecie działać zgodnie z prawem. Ale 

nic nie mówicie Państwo o punkcie, o artykule numer 16 Konstytucji. Ja Konstytucję 

przeczytałem dosyć, bo Państwo nie stosujecie się zgodnie z prawem. Uchwała powinna być 

zawsze zgodna z ustawą. Przedstawiłem Państwu zdjęcia ustaw. Przedstawiłem Państwu 

wszystkie dowody, gdzie nie powinno być tego zakładu tak blisko. Mimo to, nic się nie zadziało. 

Panie Zawadzki, Pan też mówi, że nie ma Pan środków prawnych. A co tam pisze/kto może 

zabronić działalności zakładowi, który jest na naszym terenie, gdzie samorząd decyduje.Pan Wójt 

może ten zakład zamknąć, bo to jest na jego terenie. I Pan Wójt, tu jest prawem naszej ziemi, 

razem z Radą Gminy. Szanowni Państwo, była mowa o wesołych świętach, o tym wszystkim. 

W piątek przed świętami, Pan Okienko, żeby mu to wszystko schło przez okres świąteczny, bo 

nie ma pracowników, to nagminnie zaczął to wszystko kleić. Smród w domu, przyjechali goście, 

smród w domu nie do opisania. Żona bierze 4-5 razy dziennie insulinę, wymiotuje, bo jest słaba, 

bo nie ma trzustki w ogóle. Wymiotuje, jest słaba. Trzeba było jechać po pogotowie, bo trzeba 

wszystko na nowo ustawiać. Dobrze. Przedwczoraj było pogotowie. Tak się złożyło, że 

przyjechało pogotowie do mnie o godzinie 22.40. Wychodzi doktor z szoferki i mówi, co tak 

u pana tak tu czuć? Oczywiście Pan Okienko, zakład jeszcze miał otwarty, bo się światła na hali 

świeciły, godzina 22.40. Szanowni Państwo, są prace wykonywane w nocy, 10 metrów od 

mojego domu. Od domu już, bo od płotu jest 10 metrów, a 15 metrów od domu. A od budynku 

gospodarczego mam 5 metrów. Szanowni Państwo i to jest taka odległość, gdzie ten zakład może 

funkcjonować? Mówiłem szanownym Państwu, że chciałem to sprzedać, żeby mieć święty 

spokój. Niestety okazało się, że klienci powiedzieli, że odpuszczają, opuściłem o 100 tysięcy 

powiedzieli, że opuszczę o 50%, to i tak tego nikt nie kupi. I tak to wszystko wygląda. Na dobór 

tego, co robi komórka w gminie, ośrodka o ochronie środowiska. Proszę Państwa, macie 

w programie czyste powietrze. Zakład, który nie ma uwarunkowań środowiskowych, który nie 

ma pozwolenia na emisję gazów, ani pyłów szkodliwych, funkcjonuje 5 metrów od mojego 

budynku gospodarczego, gdzie nie mogę nic zrobić, a Państwo propagujecie czyste powietrze. 

Czy to jest logiczne i w porządku? Ja już, naprawdę już nie mam sił i nie mam słów, nie mam 

niczego. Oddałem już sprawę do prokuratury. Zresztą i tak powiedziano mi już po cichu, jeden 

Pan mi powiedział, ale to już dobra, nieważne co mi powiedział. Ale to nie tylko ta droga poszła, 

poszedłem jeszcze dalej. Sprawa jest skierowana też do Warszawy. Szanowni Państwo, bo już 

prawnik powiedział mi, że to jest karygodne. Karygodne, żeby taki zakład był tak bliziutko 

budynku mieszkalnego. Pytali mnie się, czy ktoś jeszcze z sąsiadów mieszka koło mnie. 

Oczywiście powiedziałem, że mieszka. No to pytał się, a on nie ma pretensji? Ja mówię, no jak, 
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no przecież to są koledzy, to jest raz, szanowni państwo. To są koledzy, to jest raz. Drugi raz, 

żona kolegi jest dyrektorką szkoły i mało prawdopodobne, żeby weszła w spór z Panem Wójtem 

szanownym. Mało prawdopodobnie. Pytano mnie się, dlaczego sąsiad nie wnosi sprawy. Sprawa 

polega na tym, że dość, że u niego, jak wiatr wschodni wieje to go omija. I tam jego rzadko 

omija, bo on mieszka z drugiej strony i to nie jest tak. Ja byłem u sąsiada. I tak mnie ominął. Ale 

mnie się pytano, dlaczego sąsiad nie wnosi sprawy. No to moje zdanie jest takie. Bo oni są 

kolegami, to nie tylko ja wiem, bo są kolegami. I moje podejrzenie jest takie, że Pani dyrektor 

szkoły, z Panem Wójtem nie wejdzie w spór. I dlatego jestem sam, bo tylko we dwóch tam, we 

dwóch tam mieszkamy. Dwie rodziny. I dlatego jestem sam w sporze. I o to mi chodziło, Panie 

Wójcie szanowny. No i cóż więcej mam mówić? Wszystko, znacie Państwo szanowni dobrze. 

Aha, na początku Pan proponował mi pomoc, nie? Żebym się zgłosił do tego Pana, nie? 

Oczywiście się zgłosiłem. Tylko wie Pan co? To za taką pomoc, to jeszcze mi kolega powiedział, 

że dobrze, że nie korzystałem więcej. Czyli nie skorzystałem z tej pomocy, bo dzwoniłem  pod 

ten numer, co Pan mi podał, dzwoniłem. Piętnastominutowa to się nazywało jakoś inaczej to po 

fachowemu ja nie jestem fachowcem w tej sprawie. To nie była żadna pomoc tylko prawnie czy 

ja to mogę zrobić poinformowanie mnie czy ja to mogę prawnie zrobić czy nie. To 15 minut 

kosztowałoby mnie  wie Pan ile 350 złotych. No to wie Pan, nie? Ale ja się telefonicznie 

skontaktowałem, to skądś musiałem mieć numer. Ale prawdopodobnie od Pana radnego dostałem 

ten numer, to od nikogo więcej. To było na początku. Pan na pewno pamięta, bo ja Pana dobrze 

pamiętam. Pamięta Pan, wyszliśmy tu na korytarz, żeśmy rozmawiali na ten temat. No i na tym 

bym zakończył, bo nie będę się dłużej rozgadywał, bo wszyscy Państwo znacie sytuację i bardzo 

dobrze o tym wiecie, że ten zakład tak blisko nie powinien być. Bardzo dziękuję Panom, 

Państwu". 

Wójt Gminy: 

"Tak bardzo króciutko może przedstawię jakie kroki zrobiliśmy, wykonaliśmy dotychczas w tym 

zagadnieniu odkąd tutaj Pan Marek się ze swoim problemem na naszych sesjach pojawia. Czyli 

wysłaliśmy, przeprowadziliśmy kontrolę w obiekcie. Po kontroli wysłaliśmy pismo, zarówno do 

WIOŚ-u, jak i do PINB-u, żeby tą sprawę wzięli u siebie na tapetę. Z WIOS-u dotychczas nie 

mamy odpowiedzi. PINB stwierdził, że nie jest kompetentny. Wysłaliśmy również do Starostwa 

prośbę o udostępnienie informacji publicznej w zakresie przekazania dokumentacji. Dostaliśmy 

odpowiedź odmowną. Także, tak naprawdę jeżeli wykonał Pan te ruchy, o których mówi czyli 

zawiadomił odpowiednie organy, jeżeli Pan uważa, że zostało złamane prawo, no to wykonał Pan 

dobrą robotę. Z naszej strony samorządowej, tak naprawdę potencjalne możliwości i kroki się 

wyczerpały. Jeżeli chodzi o, no bo też był Pan i cały czas Pan gra trochę na emocjach w swoich 

przemówieniach. Był Pan u mnie mówił Pan o tej sprzedaży domu. Zapytałem się Pana czy to 

była wielokrotna próba sprzedaży. Pan powiedział, że to była tylko jednokrotna. Powiedziałem 

Panu, że czy Pana dom jest wystawiony na sprzedaż. Także też myślę, że tutaj teraz próba 

dalszego grania na emocjach, związanych z włączaniem potencjalnych koligacji, które Pan 

powiedział, dotyczących relacji na linii wójt - dyrektor szkoły. Myślę, że jeżeliby te osoby 
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z Państwa sąsiedztwa borykały się z aż tak poważnym problemem, który Pan wskazuje to 

koleżeństwo, o którym Pan mówi, nie determinowało by do tego, żeby po prostu pozwalać się 

w taki sposób, aż tak emocjonalny, jak to Pan przedstawia dopuszczać aż takiej sytuacji. Także 

chcieliśmy zainterweniować w tej sprawie. Uruchomiliśmy procedury związane 

z poinformowaniem odpowiednich organów o tym, żeby przyjrzeli się temu tematowi. Ja już nie 

mam większej mocy sprawczej nad instytucjami, które zostały o tym poinformowane. I tak 

naprawdę, tak jak powiedziałem możliwości jakie widzę obecnie jako Wójt Gminy Szydłowo 

w mojej opinii się wyczerpały. No chyba, że są jeszcze jakieś o których nie wiem, a które 

potencjalnie są do zidentyfikowania. Bo też, może być taka oczywiście sytuacja. 

Pan M.Anuszkiewicz: 

"Szanowny Panie Wójcie. 3 stycznia napisałem do WIOŚ następne skargę. To WOŚ odpisał mi 

tak, bo Pan Okienko nadal nie dostał pozwolenia na emisję gazów i pyłów. I przedłużył nie wiem 

kto, przedłużył mu o rok i WIOŚ napisał mi, że już nie będzie na moje pisma podpowiem, że to 

śmierdzi, że reagował. To jest też komórka, która dba o środowisko. I on powiedział, że już na 

moje pisma nie będzie reagował. Czy od tego jest WIOŚ, no nie jestem pewien. Jeżeli Pan mówił 

o tym, o tym kolesiostwie. Proszę Pana, to są moje odczucia tylko. Bo wie Pan co, bo aż nie chce 

mi się wierzyć żeby, że jak u mnie w domu jest to czuć to żeby u sąsiada chociaż na działce nie 

przylatywało. To nie chce mi się wierzyć. Panie Wójcie nie włączam, bo ja z Panem Wójtem cały 

czas walczę o to, żeby to zlikwidować. A środki prawne Pan ma. Artykuł 16 Konstytucji to mówi. 

No to przepraszam i dziękuję Państwu bardzo". 

Przewodnicząca Rady Gminy: 

"Szanowny Panie, tutaj w odpowiedzi na to pismo, które Pan tutaj mi przedłożył do cichego 

przeczytania. Tożsame pismo Pan złożył do Biura Rady. I było ono omawiane na Komisji 

Budżetu i Spraw Społecznych. Ponadto, tak jak tutaj Pan Wójt powiedział czynności, które były 

w granicach prawa czyli w granicach obowiązujących ustaw urząd zrealizował. Jeżeli Pan chce 

jeszcze dochodzić swoich praw tutaj to proszę sformułować czy konkretne zapytania, czy 

konkretne wnioski, bo my podzielamy tutaj Pana emocje, że jest to bardzo trudna sytuacja 

wymagająca działania. I w tym zakresie w jakim tylko urząd ma kompetencje działa. Natomiast 

Pana subiektywne odczucia wolałabym żeby Pan zostawił dla siebie nie pomawiając tutaj osoby 

publicznej po prostu bezpodstawnie. Uważam, że każdy z nas ma własne przemyślenia ale nie 

epatuje nimi na forum. Także jeżeli Pan ma konkretne zarzuty poparte dowodami, jeżeli Pan 

mówi, że ta działalność jest tak uciążliwa. Nie wiem czy Pan to nagrywa, czy Pan zbiera jakiś 

materiał dowodowy. Bardzo się cieszę, że został wykonany z Pana strony ten ruch i skierował to 

Pan na drogę organów ścigania. I bardzo Panu w tym zakresie wszyscy kibicujemy żeby to miało 

szczęśliwe rozwiązanie. Bo jeżeli jest tak mocna krzywda, to rzeczywiście należy dojść do sensu. 

Jeżeli potrzebuje Pan wsparcia ze strony prawnika chciałam Pana poinformować, że na terenie 

gminy działa punkt nieodpłatnej pomocy prawnej. Prowadzony jest przez Starostwo. Dyżury są 

tutaj w gminie Szydłowo. Ponadto jest punkt informacyjno-konsultacyjny, gdzie prawnik ma 
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dyżury. Można spokojnie przyjść i temat omówić. Może jakieś nowe światło rzuci, jakieś nowe 

relacje. Jeżeli dla Pana są terminy, miejsca niedogodne, bo tak jak prawnik w ramach punktu 

chyba w trzeci poniedziałek miesiąca przyjmuje, zawsze ma Pan prawo skorzystania 

z nieodpłatnej pomocy prawnej świadczonej przez poradnictwo obywatelskie z siedzibą na 

dworcu w Pile. Jest nieodpłatne i gwarantuję Panu, że jest to nieodpłatne poradnictwo. Może Pan 

z kompletem materiałów pójść, zasięgnąć niezależnej opinii u osoby, która jest doradcą 

obywatelskim z wykształcenia prawnikiem. I może to Panu jeszcze w jakiś sposób pomoże. 

Dziękuję”. 

Pan M.Anuszkiewicz: 

"Szanowna Pani Przewodnicząca ja już kontaktowałem się z prawnikiem. Rozmawiałem na różne 

tematy. Jakbym nie rozmawiał to myśli Pani, że ja bym też tu przyjechał? Ja bym wysyłał do 

prokuratury pisma? Kontaktuje się i są. Teraz tak". 

Przewodnicząca Rady Gminy: 

"Przepraszam, ja nie neguję czy Pan się kontaktuje. Natomiast, w stosunku na odpowiedź do 

Pana radnego, że jest to tak mega kosztowne wskazałam Panu możliwości skorzystania 

z nieodpłatnej pomocy prawnej. Natomiast nie ingeruję w to z kim Pan rozmawia i jak Pan ustala 

plan działania". 

Pan M.Anuszkiewicz: 

"Mam nieodpłatną pomoc prawną. Pan Wójt mówił, ale Pan Wójt na ostatnie pismo, widzi Pan, 

Panie Wójcie. 14 lutego, kiedy dostałem odpowiedź? Ale ja już nie mówię, nie o to chodzi. Ale 

Pan sprawdzi - dwa miesiące". 

Wójt Gminy: 

"Tak, tylko że nie wiem, czy Pan sobie przypomina, że był Pan informowany o tym, że ze 

względu na analizy, jakie dokonujemy odpowiedź będzie w późniejszym okresie". 

Pan M.Anuszkiewicz: 

"Zgadza się. Ale mniejsza z tym, także ja już dziękuję.Dziękuję bardzo". 

Radny Sebastian Trzeciak: 

"Panie Wójcie, chciałbym się dopytać, bo nie wiem, czy to wybrzmiało bardzo dobrze albo czy ja 

może nie usłyszałem. Chodzi mi o to tutaj czy te działania, które gmina podjęła w sprawie, 

o których Pan Anuszkiewicz mówił czy one na dzień dzisiejszy są faktycznie zakończone,  czy 

wszystkie odpowiedzi na pisma, które gdzieś tam wysłaliśmy jako gmina do instytucji 

z powrotem dotarły do gminy i sprawa jest  na dzień dzisiejszy zakończona? Czy jeszcze coś jest 

na rzeczy czy ewentualnie możemy się spodziewać jakiegoś dokumentu, który w tej sprawie 

otworzy jakąś nową furtkę? Dziękuję bardzo". 
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Wójt Gminy: 

"Jak powiedziałem zostało wysłane pismo do PINB, do WIOŚ-u oraz do Starostwa Powiatowego. 

Z PINB uzyskaliśmy odpowiedź, że nie są kompetentnym podmiotem, który by mógł się tą 

sprawą zająć. WIOŚ jeszcze nie odpowiedział. Czyli potencjalnie tu jest jeszcze przestrzeń, 

w której możemy spodziewać się odpowiedzi. No i jeżeli chodzi o Starostwo Powiatowe to 

uzyskaliśmy odpowiedź o nieudzieleniu udostępnienia informacji." 

15. Zamknięcie Sesji Rady Gminy. 

Wobec wyczerpania porządku obrad XV Sesji Rady Gminy w dniu 30.04.2025r.,  

Przewodnicząca zamknęła posiedzenie 
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